
Referat, Foreningen Stenvad Mosebrug, 14. marts 2023, 19.00-21.00 
Stenvad Mosebrugscenter, Stendyssevej 14 8586 Ørum Djurs 

(SP) = spørgsmål fra salen/medlemmer, (NDK) = Norddjurs Kommune 

1. Valg af dirigent 

Valgt: Benno Blæsild  

Generalforsamlingen er lovligt indvarslet  

 

2. Valg af referent 

Valgt: Rikke Alsbjerg Schøning 

 

3. Godkendelse af revideret årsregnskab for det forgangne år og budget for 
kommende budgetår 

Ole Gram (kasserer):  

Bestyrelsen overtog Stenvad Mosebrug d. 1/9 2023 

38.000 overskud (indtægter fra perioden og kommunalt tilskud)  

Kort gennemgang af økonomien – se bilag  

- D. 30/12/2023: overført kommunen tilskuddet for 2024  
- Kassereren konstaterer, at budgettet er tilfredsstillede ift. opstart og overtagelse.  
- Ole Gram træder ud af bestyrelsen, som udpeget fra Business Djursland. Anette Gram 

udpeges i stedet for Ole Gram fra Business Djursland. (ny kasserer)  

Anette Gram præsenterer kommende budget – se bilag  

- Forventet omsætning: 1.127.125 kr.  
- Lønningerne er den største post også fremadrettet.  
- Bemærk: Vedligeholdelsesomkostninger er indvendig (udvendig vedligeholdelse er 

Norddjurs Kommunens ansvar)  
- Omkostninger til revision er sat op, da SIIR-projektet går i gang det kommende år og 

vil kræve større revision.  

Resultat før skat 190.825 kr.  

SP: Hvor meget personale er der pt. ansøgt  

- Leder (30 time)  
- Personale fra før overtagelsen  
- En adm. person ansættes snarest (37 timer)  

 



Mellem 6-8 personer ansat i f.eks. ordninger (ca. 2,5 fuldtidsstillinger)  
 
REGNSKAB OG BUDGET GODKENDT 
 

4. Bestyrelsen beretter om foreningens virke det forgangne år 

Ikki Lyng Knudsen (formand) beretter:  

Der er meget at berette om det forgangene år – en kort oversigt 

- Valg af politiske udvalgt  
- Overtagelsesdato fastsættes (d.1/9 2023)  
- Form for bestyrelsesarbejde – dannelse af udvalg i bestyrelsen  
- Overdragelsen, virksomhed og medarbejdere 
- Samarbejde med fastansatte / daværende leder  
- Ny driftsaftale med NDK  
- Projektet Folkets Fabrik (byggeprojekt i samarbejde med NDK)  
- Ansøgning til SIIR-projektet (Interreg Nordsø-projekt)  

EU-ansøg. bæredygtig udvikling 
- Visionsdag for nydannet bestyrelse for Foreningen Stenvad Mosebrug 

Hvad vil bestyrelsen i fremtiden (stedets værdier)  
- Ny midlertidig hjemmeside  
- Planlægning af åbning  

 

D. 1/9 2023 – overdragelse omhandlende bl.a. gennemgang af fygninger, økonomi, ledelse og 
bemanding, nødvendige procedurer og godkendelser mm.  

Ikki understreger, at bestyrelsen har stort fokus på 

- at der skabes en solid drift.  
- de nuværende energi-priserne og vedligeholdelse af stedet ift. økonomi 
- opgradering af løn- og kassesystem.  
- at arrangementerne skaber både økonomi og værdi for stedet.  

Sygemeldt leder var en udfordring for bestyrelsen. Søren Madsen blev ansat til at løfte denne 
opgave.  

Bestyrelsen er opmærksom på, at det har været en svær overgang for personalet. Ikki 
understreger, at bestyrelsen og leder arbejder på, at der skabes nogle gode rammer.  

Hvordan tænker bestyrelsen stedets funktionsområder:  

- Attraktion: Historie, kultur og natur  
- Mødested: Møder, aktivister, brug af værksteder, kreative fællesskab og håndværk   
- Samarbejde med andre aktør og frivillige  

Ikki beretter om kommende projekter:  

- SIIR-projektet 
Senere kommer en infomationsaften  

- Folkets Fabrik  



Ombygning udsættes for en bedre proces  
- Fokus på bæredygtighed – projektsamarbejde med Visit Århus  

Formanden takker for bestyrelsens indsats  

Thine Gosvig Haaber og Nicolai Huse Jacobsen beretter om årets aktivister: 

- Mosebrygfest 
- Halloween 
- Fællesspisning  
- Julemarked  
- Juletræsfest  
- Genbrugsmarked  
- Jørgen Skouboe i samarbejde med FOF 
- Jim Lyngvild  
- Stafet for livet – Kræftens Bekæmpelse  
- Stadig mulighed for at afholde fester (forsamlingshus’ model med husvært)   

Bestyrelsen har prioriteret de nære aktiviteter, som var gode og kendte i området. Men 
arbejder også henimod arrangementer med større outreach – hvad er værd at kører efter?  

Der arbejdes på musik/koncertdelen til programmet – gerne i samarbejde med Pavillonen, 
Grenaa.  

Den kunstneriske del / profil arbejdes der også på. Hvad er unik ved vores arrangementer – 
Det unikke må gerne opbygges ud fra en historisk vinkel.  

Thine beretter om det udendørsområde. Der arbejdes ifm. Stafet for livet på en naturstil, som 
på sigt skal bruges til andre projekter – kunststi, sundhedsaktiviteter mm..  

BERETNING AFSLUTTET OG GODKENDT 

 

5. Medlemskontingenter til godkendelse 

Kontingent pr. person: 150 kr.  

Kontingent (1 v og 2v): 200 kr. 

Familiekontingent: 300 kr.   

SP: Kan der udsendes kvittering på betaling af medlemskab eller uddeles et medlemskort, som 
bevis på medlemskab?  

- Det arbejder bestyrelsen videre med.  

SP: Antal medlemmer?  

- Foreningen har pt. 36 medlemskaber  

SP: Der mangler viden om medlemskabet og dets fordele.  



- Bestyrelsen understreger, at medlemskabet er en støtte af foreningen, fri adgang til 
udstillingen og giver stemmeret  

- Bestyrelsen arbejder videre med mere klare retningslinjer og flere fordele ifm. 
medlemskabet.  

SP: (Input fra medlemmer/deltagere): Der savnes medlemskort, information om støtte, 
medlemsaktiviteter, og hvordan man bliver frivillig? Skal frivillighed og medlemskab kobles 
mere sammen?  

- Bestyrelsen anerkender uklarhederne og arbejder videre med medlemskabets 
udformning, retningslinjer og en kobling til frivillighed.  

SP: Hvor går skellet mellem borgerforeningen og Stenvad Mosebrug?  

- Medlemskabet til Stenvad Mosebrug er pt. en demokratisk billet til at gøre indsigelse og 
stemme ved generalforsamling Stenvad Mosebrug. Medlemskabet har ikke direkte 
noget at gøre med den lokale borgerforening.  

SP: Kan frivillig få rabat på årskort eller medlemskab 

- Bestyrelsen vil undersøge denne model.  

KONTINGENT GODKENDT 

 

6. Valg til bestyrelsen, Carsten Hering Nielsen udtræder 

Bestyrelsen er opmærksom på, at bestyrelsens bør påbegynde en skiftevis valgperiode på af 
valgte bestyrelsesmedlemmer.   

Jan Petersen: Fratræder sig udpegning fra NDK. NDK udpeger et nyt medlem til bestyrelsen.   

Jan Petersen stiller i stedet op til valg som alm. bestyrelsesmedlem.  

Ingen andre kandidater. Jan Petersen er valgt.   

 

7. Valg af to suppleanter 

To frivillige pladser til suppleanter er på valg.  

Henrik Fuglsang stiller op til suppleant og er valgt.   

8. Valg af statsautoriseret revisor 

Pga. SIIR stilles der større krav til revision. BDO-Scan Revision (Norddjurs Kommune) er 
blevet kontaktet til at påtage sig opgaven.  

SP: Er der taget kontakt til andre revisionsvirksomheder? 



- BDO er blevet kontakt, da de i forvejen har arbejdet med SIIR og EU-projekter. 
Virksomheden har erfaringen til at kunne løfte denne meget specifikke opgave.  

9. Eventuelt 

SP: Niels Skov Pedersen (fra Kultur- og Fritidsudvalget NDK) retter kritisk mod NDK. Djursland 
for Fuld Damp skulle overdrage Stenvad Mosebrug til NDK, og så skulle NDK overdrage til 
Foreningen Stenvad Mosebrug – det understreges, at problemer ifm. overdragelsen skyldes 
NDK og ikke DFFD. Desuden bør Foreningen Stenvad Mosebrug have mere fokus på frivillighed 
fremadrettet. Begge foreninger skal se positivt på arbejdet fremadrettet.  

- Der arbejdes på den frivillige front 

Bestyrelse afslutter mødet med disse tal (siden d. 1/9 2023):  

- Antal brugere (alm. nyttig drift): 4916 personer 
- Selskaber: 761 personer 

Tak for i år og på gensyn!  

GENERALFORSAMLINGEN AFSLUTTES  

 

 


